



မဟာပထဝီ မြေကြီးသည်လဲ စိုပြေစိမ်းလန်းသော မြက်တို့ဖြင့် ဖုံးလွှမ်းလျက် ရှိသည့်ပြင် ပတ်ဝန်းကျင်
 တောအုပ်အပေါင်းတို့သည်လဲ ရွက်ဟောင်းကိုစွန့်ပစ်၍ ရွက်သစ်လဲလှယ်ကာ တင့်တယ်စွာ သီးကြပွင့်ကြ
 အလှတရား ပြင်ဆင်ကြလေပြီ...

ဓမ္မသင်တန်း အမှတ်စဉ် {၁၁}

၁၉. ၀၃. ၂၀၁၁။ ဒီတစ်ပတ် စနေမှာ အမျိုးသား(၂)အမျိုးသမီး(၁၂) ပေါင်း (၁၄)ယောက် သင်တန်း
 တက်ကြပါတယ်။

ဒီကနေ့က မြတ်စွာဘုရားရှင် ပြည်တော်ဝင်ရန် ဆန္ဒဖြစ်တော်မူတဲ့နေ့။ ပြည်တော်ပြန်နေ့လို့လဲ ဆိုရပါမယ်။
 ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ် တစ်နေ့ပါ။ မြန်မာနိုင်ငံ တစ်လျားတစ်နံမှာ ရှိကြတဲ့
 ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များတို့ ကောင်းမှုကုသိုလ်ထူး ဆည်းပူးကြတဲ့ တပေါင်းလပြည့်နေ့ ဖြစ်လေတော့
 အပတ်စဉ်ဟောလာခဲ့၊ လေ့လာခဲ့ကြတဲ့ သတိပဋ္ဌာန်တရားကိုတော့ နောက်တစ်ပတ် စနေမှ ဆက်ပြီး
 လေ့လာကြပါမယ်လို့ ဆရာတော်က မိန့်ပါတယ်။ ဒီကနေ့တော့ တပေါင်းလပြည့်နေ့ အကြောင်းအရာများကို
 လေ့လာမှတ်သား ကြရအောင်တဲ့။

တပေါင်းလဆိုတာ ဟေမန္တ , ဂိမ္မန္တ, ဝသန္တ, သုံးရာသီ, ဥတုမှာ ဟေမန္တ-ဆောင်းရာသီ၏အဆုံး ဂိမ္မန္တ-နေ့၏
 အစပျိုးတဲ့- လ-ပါပဲ။ ဩကာသ-လောကထဲမှာ ရှိကြတဲ့ သက်ရှိ သက်မဲ့ အရာအားလုံးတို့သည် အဟောင်း
 အဟောင်းတွေမှ အသစ် အသစ်သို့ ရုန်းကန်လှုပ်ရှား ပြောင်းသွားနေကြသည့် အချိန်ကာလလဲ
 ဖြစ်ပါတယ်။ မပူလွန်းသလို အအေးကြီးလဲ မဟုတ်ပါပဲ။ အပူ+အအေး- မျှတတဲ့ ရာသီလ-တစ်ခုပါ။
 အလွမ်းဓာတ်ခံ ရှိသူတွေအတွက် အလွမ်းဇာတ်တွေ ရှည်ကြဖို့ တပေါင်းတေးကို သီကြွေးတတ်တဲ့
 ဥဩငှက်ကလေးများ စတင်လို့ နိုးထလာကြတဲ့ ကာလလဲဖြစ်လို့ လယ်သမား ယာသမားတို့ လုပ်ငန်းခွင်
 ရပ်နားပြီး လွတ်လပ်စွာ သွားလာနိုင်ကြတဲ့ အခါလဲ ဖြစ်နေပါတယ်။ ထို့အတူ အခြေခံ မူလတန်းမှအစ
 အထက်တန်း ကျောင်းသူ, ကျောင်းသားများပါကျန် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားအထိ တနှစ်တာ
 လေ့လာသင်ယူထားကြတဲ့ ဆိုင်ရာစာပေများကို ဖြေကြားလို့ (၁)နှစ်တာ အနားရကြတဲ့ ကာလလဲ
 ဖြစ်ပါတယ်။ မြေမှာကပ်ပေါက်တဲ့ မြက်-သစ်ပင်များအစ မြင့်မားလှတဲ့ သစ်ပင်ကြီးတွေအဆုံး အားလုံးသော

ရုပ်ဖီဝရှိကြတဲ့ သစ်ပင်ပန်းမာန်တွေက သူတို့ရှိနေတဲ့ ကမ္ဘာကြီးမှာ သူတို့ရဲ့ အလှတရားတွေနဲ့ အားပြိုင်ကြလို့ သက်ရှိလူသားများကို သဘာဝရဲ့ လောကအလှတွေ ခံစားနိုင်အောင် ရွက်ဟောင်းတွေ- ချွေချ၊ ရွက်သစ်တွေ ပေါက်ဖို့ အင်အားစုနေတဲ့ ကာလလို့လဲ ဆိုရပါမယ်။

တပေါင်း-ဆိုတာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တပေါင်းလမှာ တပေါင်းပွဲတော် ရှိတာကိုတော့ အများအသိပါ။ သို့ပေမဲ့ တပေါင်းလ၏ ထူးခြားချက်တွေကိုတော့ သိကြသူ ရှားပါလိမ့်မယ်။ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ အနေနဲ့ကတော့ တပေါင်းလသည် လယ်- ယာသမားတို့ လုပ်ငန်းခွင် ပြီးဆုံးသဖြင့် ငွေစရွှင်တဲ့လ ဖြစ်တာမို့ ဘုရားပွဲကြီးတွေနဲ့ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲကြီးတွေ မြို့ရွာအနှံ့ ကျင်းပနေကြပြီး၊ ဘုရားပွဲ ကျောင်းပွဲ ပေါတဲ့လ၊ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲ ဆင်နွဲ့ကြတဲ့လ- လို့ ဒီလောက်သာ အထူးသိကြမှာက များပါတယ်။ တကယ်တော့ တပေါင်းလသည် သာမန်-လတစ်လ မဟုတ်ပါဘူး။ အလွန်ထူးခြားတဲ့ လ-ပါ။ ဗုဒ္ဓ-မဖြစ်ပေါ်ခင် အလောင်းတော် ဘဝများ၌ပင် ဉာတတ္ထစရိယ ဆိုတဲ့ အဓိဋ္ဌာန်ချက်ကို မပျက်အောင် ဖြည့်ဆည်းခဲ့တဲ့ အလောင်းတော်သည် ဘုရားစင်စစ် ဖြစ်တော်မူလို့ တစ်ပါပြည့်မြောက် ရောက်တော်မူသည့်အခါ ဇာတိဂုဏ် မောက်ကြတဲ့ ဆွေတော် မျိုးတော်များကို မာန် မာနကျစေပြီး တရားရစေဖို့ ရေမီးအစုံ တန်ခိုးဂုဏ် ပြ၍ ကြွချီခဲ့ရတဲ့ လပါလို့ ပြောရမှာပါ။

ဒီအကြောင်းအရာတွေကို လက်လှမ်းမှီသမျှ ဝေဖန်မည်ဆိုပါလျှင်.....

ဘုရားရှင်၏ ခမည်းတော် သုဒ္ဓေါဒန မင်းကြီးသည် "ငါ၏ သားတော်သည် ဒုက္ကရစရိယာ ခြောက်နှစ်ကြာ ကျင့်ပြီးနောက် မြတ်သောဘုရားရှင် အဖြစ်သို့ ရောက်တော်မူ၍ မွေ့စကြာတရားဦးကို ဟောကြားတော်မူပြီးလျှင် ကောင်းကင်အလယ်၌ ကြယ်နက္ခတ် အပေါင်းတို့ဖြင့် ဝန်းဝိုင်းခြံရံကာ တင့်တယ်စွာ တည်နေသော ငွေလမင်းကြီးကဲ့သို့ ရာဇဂြိုဟ်ပြည် ဝေဠုဝန်ကျောင်းတိုက်ဝယ် ရဟန်းအပေါင်းတို့ဖြင့် ဝန်းဝိုင်းခြံရံပြီးလျှင် အလွန်ကြီးမား မြင့်မြတ်သည့် ဘုရားရှင်တို့ အသရေဖြင့် ဝေနေယျတို့ကို ချေချွတ်လျက် နေထိုင်တော်မူ၏" ဟူသော သတင်းစကားကို ကြားသိပြီး အမတ်တစ်ဦးကို ခေါ်၍ "အမောင် နောက်လိုက်နောက်ပါ တစ်ထောင်ခြံရံကာ ရာဇဂြိုဟ်ပြည်သို့ သွားရောက်ပါ။ ငါမင်းတရား မှာလိုက်သောစကားဖြင့် 'ဘုန်းတော်ကြီးသော မြတ်စွာဘုရား.. အရှင်ဘုရားတို့၏ ခမည်းတော် သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီးသည် အရှင်ဘုရားတို့ကို ဖူးမြော်လိုပါသည်' ဟု လျှောက်ထား၍ ငါ့သားတော် ဘုရားကို ပင့်ဆောင်ခဲ့ပါလော့ " ဟု အမတ်ကို စေလွှတ်လိုက်ပါတယ်။

ဘုရားပင့်ရန် လာကြသော အမတ်နှင့်တကွ နောက်လိုက် တစ်ထောင်တို့သည် တရားပွဲနှင့် ကြုံနေသဖြင့် "သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီး မှာသောစကားကို နောက်မှပြောကြမည်၊ တရားကို ရှေးဦးစွာ နာကြမည်"ဟု နှလုံးသွင်းလျက် ဘုရားရှင်ဟောကြားသော တရားကိုနာရ၍ တရားထူးရကာ ရဟန္တာ-ဖြစ်သွားကြပါတယ်။ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်နဲ့ နောက်လိုက် တစ်ထောင်တို့သည် ရဟန္တာဖြစ်သွားကြသဖြင့် သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီး မှာလိုက်တဲ့ လောကရေးရာ စကားတွေ လျစ်လျူရှုလိုက်ကြပြီး အရဟတ္တဖိုလ်ချမ်းသာ တရားဖြင့်သာ မွေ့လျော်နေတော် မူကြပါတယ်တဲ့။

သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီးကတော့ စေလွှတ်လိုက်တဲ့ အမတ်သည် ပြန်လာချိန် သင့်ပါလျက်နှင့် ပြန်မလာ၊ သတင်းစကားကိုလဲ မကြားရ၊ အကြောင်းကား ဘယ်လိုပါလဲလို့ ဆင်ခြင်စဉ်းစားပြီး အမတ်တစ်ဦးကို

အခြံအရံ တစ်ထောင်နဲ့ ဘုရားပင့် လွှတ်ပြန်ပါသတဲ့။ ထိုအမတ်နှင့် နောက်လိုက်များကလဲ ဘုရားရှင်နဲ့တွေ့ တရားနာ၊ ရဟန္တာဖြစ်ကြပြီးတော့ ရှေးက ရဟန္တာများနည်းတူ အရဟတ္တဖိုလ်ချမ်းသာ တရားဖြင့်သာ မွေ့လျော်နေတော် မူကြပါတယ်တဲ့။ ဒီလိုနဲ့ သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီးသည် ရှေးနည်းအတိုင်း လွှတ်လာလိုက်တာ (၉) ကြိမ်တိုင်သွားပါတယ်။

သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီးသည် သတင်းစကား မကြားရ၊ အကျိုးအကြောင်း မသိရ၍ "ကိုးထောင်ကိုး (၉၀၀၉) ယောက်သော သူတို့သည်၊ ငါ၏ အပေါ်၌ အကျွမ်းတဝင် ချစ်ခင်ခြင်း အလျှင်း မရှိကြသောကြောင့်သာ ငါ့ထံသို့ သတင်းစကားမျှကိုပင် မပို့ကြပေ။ အဘယ်သူသည် ငါ၏စကားကို မှာကြားလိုက်သည့်အတိုင်း လိုက်နာပြုလုပ် ရွက်ဆောင်နိုင်ပါမည်နည်း"...ဟု စဉ်းစားလိုက်သောအခါ ဖွားဘက်တော် ကာဠုဒါယီ အမတ်ကို မြင်တော်မူပါသတဲ့။ ကာဠုဒါယီ အမတ်ဆိုတာ သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီး၏ မင်းမှုကိစ္စ အဝဂကို ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက် ပေးရသည့်သူ၊ အထွေထွေ အမှုနှင့် ထီးနန်းကိစ္စတို့၌ စိတ်ချယုံကြည်ရသော အတွင်းလူလဲဖြစ်၊ မင်းကျွမ်းဝင် ရင်းနှီးသူလဲဖြစ်၊ အလောင်းတော်မင်းသားနှင့် မြေမှုန့်ကစားဖက်ဖြစ်၊ ဖွားဘက်တော် (၇)ပါးတွင် တစ်ဦး အပါအဝင်ဖြစ်၍ ချစ်ခင်နှီးရင်း သူငယ်ချင်းလဲဖြစ်ပါတယ်။

သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီးသည် ကာဠုဒါယီ အမတ်ကို ခေါ်တော်မူပြီး " ချစ်သား ကာဠုဒါယီ... ငါသည် သားတော်ဘုရားကို ဖူးမြင်လိုသည်ဖြစ်၍ နောက်ပါ မင်းချင်းယောက်ျား တစ်ထောင်စီ တစ်ထောင်စီတို့နှင့် အမတ်ကိုးဦးတို့အား သားတော်ဘုရားကို လျှောက်ထားပင့်ဆောင်ခဲ့ရန် စေလွှတ်လိုက်ပါသော်လဲ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ သတင်းစကား ပြန်ကြားသူဟူ၍ မရှိခဲ့ပါ။ အသက်၏ အန္တရာယ်မည်သည် သိနိုင်ခဲ့၏။ ငါသည် အသက်ရှင်စဉ်မှာပင် သားတော်ဘုရားကို ဖူးမြင်လိုပါ၏။ ချစ်သားကာဠုဒါယီ... သင်သည် ငါ့အား သားတော်ဘုရားကို ဖူးမြင်ရအောင် ရွက်ဆောင်ကြိုးကုတ် အားထုတ်နိုင်ပါမည်လော" ဟု မေးတော်မူပါသတဲ့။

"အရှင်မင်းမြတ် အကယ်၍များသာ အကျွန်အား ရဟန်းပြုခွင့် ရပါမူကား အရှင်မင်းကြီး၏ ဆန္ဒတော်ကို မုချအောင်မြင်အောင် ရွက်ဆောင်နိုင်ပါလိမ့်မည်" ဟု ကာဠုဒါယီ အမတ်က လျှောက်ထားလိုက်ပါတယ်။ ကာဠုဒါယီအမတ်၏ လျှောက်တင်ချက်ကို သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီး ကြားတယ်ဆိုလျှင်ပဲ " ချစ်သား ကာဠုဒါယီ... သင်သည် ရဟန်းပြု၍ပင်ဖြစ်စေ၊ ရဟန်းမပြုမူ၍ဖြစ်စေ..သင့်အလိုအတိုင်းသာ ဖြစ်ပါ၏။ ငါ့အား သားတော်ဘုရားကို ဖူးမြင်ခွင့်ရအောင်သာ ပြုလုပ်ပေးပါ" လို့ မိန့်တော် မူလိုက်ပါတယ်။

ကာဠုဒါယီအမတ်သည် သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီးအား "ကောင်းပါပြီ အရှင်မင်းကြီး"ဟု ဝန်ခံကာ သုဒ္ဓေါဒန မင်းကြီးပေးသော သတင်းစကားကို ဆောင်ယူကာ... နောက်ပါအခြံအရံ တစ်ထောင်တို့နှင့်အတူ ရာဇဂြိုဟ်မြို့ ဘုရားရှင် သီတင်းသုံးတော်မူရာ ဝေဠုဝန်ကျောင်းတော်ကို လာရောက်ပြီး မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ တရားတော်ကို နာရ၍ အခြံအရံ တစ်ထောင်တို့နှင့်အတူ ရဟန္တာ ဖြစ်တော်မူပါတယ်။

မြတ်စွာဘုရားရှင် ဗာရဏသီမြို့မှ ထွက်ကြွတော်မူခဲ့ပြီး ရာဇဂြိုဟ် ဝေဠုဝန်ကျောင်းတော် သီတင်းသုံးနေတဲ့ (၅)လအတွင်း ထိုအချိန်မှာ လက်ယာတော်ရံ အရှင်သာရိပုတ္တရာ၊ လက်ဝဲတော်ရံ အရှင်မဟာမောဂ္ဂလာန်

စတဲ့ အင်္ဂတိုင်းသား+မဂတတိုင်းသား အမျိုးကောင်းသား တစ်သောင်းကျော် ရဟန္တာအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိနေကြပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ဘုရားရှင်၏ ရွှေလက်ထက်က သာသနာအရောင် ဘာသာအရောင်တို့နှင့် စည်ကားတင့်တယ်နေခဲ့တဲ့ ဝေဠုဝန် ကျောင်းတော်ကြီးရဲ့ မြင်ကွင်းက ယခုအချိန်မှာ အရာရာ ပြောင်းလဲလာလို့ အထိမ်းအမှတ် နေရာတစ်ခု အဖြစ်သာ ရောက်ရှိ နေပါတော့တယ်။ စာရေးသူတို့ သံဝေဇနိယ လေးဌာန ဘုရားဖူးသွားကြစဉ်က ရာဇဂြိုဟ်မြို့ ဝေဠုဝန်ကျောင်းတော်ရာ အဟောင်းကို ရောက်ကြပါတယ်။ အချို့သောနေရာများမှာ ရေကန်တွေ ပန်းမာန်တွေနဲ့ အလှဆင် ပြုပြင်ထားပေမဲ့ ဘုရားရှင် သတင်းသုံးခဲ့တဲ့ ကျောင်းတော်နေရာ အဟောင်းမှာကတော့ ဝမ်းနည်းဘွယ်အဖြစ်နဲ့ တွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ သီရိဓမ္မာသောက မင်းကြီးသည် ဘုရားရှင် သီတင်းသုံးတော်မူခဲ့တဲ့ ကျောင်းတော် နေရာဟောင်းကို အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် စေတီတည်လို့ ပူဇော်ထားပါတယ်။ ထိုတည်ထားခဲ့သော စေတီပျက် ကုန်းမြေပေါ်မှာ ယနေ့တိုင် မဖယ်ရှားနိုင်သေးပဲ အခန့်သား အပိုင်လုပ်လို့ နေရာယူ ထားတာကတော့ အစ္စလာမ်အုပ်ဂူ သင်္ချိုင်းတစ်ခုပါ။ စာရေးသူ အမြင်ကတော့ ဝေဠုဝန်ကျောင်းတော်ကြီးနဲ့ ဗုဒ္ဓဘာသာ ဂုဏ်သိက္ခာကို လုံးဝ-ညှိုးမှိန်စေလိုတဲ့ သဘောနဲ့ ပြုလုပ်ထားတာပဲလို့ ယူဆမိပါတယ်။ ဂိုက်လုပ်ပေးတဲ့ ဆရာတော်ကတော့ ယိုသူမရှက် မြင်သူရှက်ပေါ့ တကာတို့ရေလို့ ဝမ်းနည်းစွာ မိန့်တော်မူပါတယ်။

ဒီ-အနိဋ္ဌာရုံကို စာရေးသူ မြင်တွေ့လိုက်တာနဲ့ < ဝေဠုဝန် ကျောင်းမဟာ စနက်ကယ်က၊ မြေထုအလွန် ပြောင်းကာတက်ပါလို့၊ အဟောင်းရာကွဲ့၊ သာပမြင်လေသည်၊ အရှင်ပရမေကို ရည်ပါလို့ စိတ်ကကူး... နှစ်ပေါင်းရယ်ကြာ၊ ခေတ်ဟောင်းထိုချိန်ခါက၊ ဗိမ္ဗိသာ...ဘုရင်လျှာခဲ့တယ်၊ သွင်မှုကို မှန်းကာဆလိုရယ်..... လွမ်း....တ. မျှော်ဖူး.....လို့ ငယ်ငယ်က ရခဲ့ဘူးတဲ့ တေးထပ်ကလေးကို သတိရပြီး ဘုရားရှင်၏ ဂုဏ်တော်များ အာရုံပြု လက်အုပ်ချီလျက် သစ္စာစကားတစ်ခု ပြုမိခဲ့ပါသေးတယ်။

ကာဠုဒါယီ မထေရ်သည် ရဟန္တာဖြစ်ပြီးနောက် ရှစ်ရက်သို့ ရောက်သော တပေါင်းလပြည့် ထိုနေ့၌ “ဟေမန္တ ဆောင်းဥတုကား လွန်မြောက်ခဲ့လေပြီ၊ ဂိမ္မန္တ-ဇွေဦးပေါက်သို့ ရောက်ခဲ့လေပြီ၊ လယ်သမားတို့သည် ကောက်ပဲသီးနှံတို့ကို လယ်ယာမှ ထုတ်နုတ်သိမ်းဆည်းပြီး ဖြစ်ကြ၍ ခရီးသွားလွယ်ကူရန် ခရီးလမ်းကို ဖွင့်၍ပေးကြလေပြီ၊ မဟာပထဝီ မြေကြီးသည်လဲ စိုပြေစိမ်းလန်းသော မြက်တို့ဖြင့် ဖုံးလွှမ်းလျက် ရှိသည့်ပြင် ပတ်ဝန်းကျင် တောအုပ်အပေါင်းတို့သည်လဲ ရွက်ဟောင်းကိုစွန့်ပစ်၍ ရွက်သစ်လဲလှယ်ကာ တင့်တယ်စွာ သီးကြပွင့်ကြ အလှတရား ပြင်ဆင်ကြလေပြီ၊ မပူလွန်း မအေးလွန်း၊ လမ်းတိုင်း-လမ်းတိုင်းမှာ ခရီးသွား၍ ကောင်းသောအချိန် ဖြစ်ခဲ့လေပြီ၊ မြတ်စွာဘုရားရှင်သည် ဆွေတော်မျိုးတော်များအား တရားဓမ္မဖြင့် ချီးမြှောက် ကြွရောက်ရန် အချိန်တန်ခဲ့လေပြီ” ဟု ကြံစည်ဆင်ခြင်ပြီး မြတ်စွာဘုရားထံတော် ချဉ်းကပ်လျက် ကပိလဂတ် နေပြည်တော်သို့ ကြွရောက်ပါရန် ထူးထွေဆန်းကြယ်သော ဂါထာတော် (၆၀) တို့ဖြင့် လျှောက်ထားပါတယ်တဲ့။

“ချစ်သား ကာဠုဒါယီ... အဘယ်သို့သော အကြောင်းကြောင့် ချို့မြိန်သာယာသော အသံဖြင့် ကပိလဂတ် နေပြည်တော်သို့ သွားရောက်ရန် ချီးမွမ်းစကား လျှောက်ထားပြောဆို ပါသနည်း” လို့ ဘုရားရှင်က

မေးတော်မူသောအခါ “ဘုန်းတော်ကြီးသော မြတ်စွာဘုရား... အရှင်ဘုရားတို့ကို ခမည်းတော် သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီးသည် ဖူးမြော်လိုလှပါပြီ၊ ဆွေတော်မျိုးတော်တို့အား သင်္ဂြိုဟ် ချီးမြှောက်မှု ပြုတော်မူပါကုန်ဘုရား” ဟု ကာဠုဒါယီ မထေရ်က လျှောက်ထားပါတယ်။ ထိုအခါ မြတ်စွာဘုရားရှင်က “ကောင်းပြီ ကာဠုဒါယီ.. ငါဘုရားသည် ဆွေတော်မျိုးတော်တို့အား သင်္ဂြိုဟ် ချီးမြှောက်မှုကို ပြုပေအံ့၊ ရဟန်းအပေါင်းတို့အား ထိုအကြောင်းကို ပြောကြားကုန်လော့” ဟု မိန့်တော်မူသော် “ကောင်းပါပြီ ရှင်တော်ဘုရား” ဟု ဝန်ခံပြီးလျှင် ကာဠုဒါယီ မထေရ်သည် ရဟန္တာပေါင်း ထေရ်(၂၀၀၀၀) တို့အား ထိုအကြောင်းကို လျှောက်ထားလိုက်ပါတယ်။

မဟာသက္ကရာဇ် (၁၀၃)ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော်(၁)ရက်နေ့မှာ မြတ်စွာဘုရားရှင်သည် ရဟန္တာ နှစ်သောင်းတို့နှင့်အတူ ယူဇနာ (၆၀) ကွာဝေးသော ကပိလဝတ် နေပြည်တော်သို့ တစ်နေ့လျှင် တစ်ယူဇနာကျ (၈-မိုင်) ဖြင့် ခရီးဒေသစာရီ ကြွတော်မူလျက် ကပိလဝတ် နေပြည်တော်သို့ ဝင်ပါကြောင်းကို တပေါင်းလပြည့်နဲ့ ဆက်စပ်လို့ ဆရာတော် ဟောခဲ့သမျှ မှတ်သား ထားမိသလောက် တင်ပြပေးလိုက်ပါတယ်။ တစ်နေ့ တစ်ယူဇနာ ကြွတော်မူသည့် ဘုရားရှင်သည် အဘယ်နေ့ရက်မှာ ပြည်တော်ဝင်ပါသလဲ ဆိုတာကိုတော့ စာဖတ်သူတို့ ရေတွက်စဉ်းစား အဖြေရှာ ပေးတော်မူကြပါရန် ။

သတ္တဝါမှန်သရွေ့ တရားတွေ ချမ်းမြေ့သာယာ ရှိကြပါစေ။

လေးစားစွာဖြင့်... ကျနော် ဘုန်းသျှံ

၂၂. ၀၃. ၂၀၁၁။